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Geachte college,
Als bewonersorganisatie hebben wij begin dit jaar bewust en intensief meegedaan aan de 
inspraaksessies over de warmtetransitie. Er zijn relatief veel reacties gekomen vanuit onze wijk, van 
velerlei aard. Gebleken is dat er voldoende draagvlak is in de wijk om verdere stappen te zetten, zij het 
dat er nog (te) veel onduidelijkheid en terughoudendheid is bij bewoners.

Een uitkomst van het proces is verder dat onze wijk Plaswijck als startblok is aangewezen bij de verdere
warmtetransitie. Ons inziens zijn er objectief bezien inderdaad genoeg positieve redenen om Plaswijck 
als startwijk aan te wijzen. Inmiddels is een kerngroep geformeerd van twintig wijkbewoners, die onder de
noemer 'Wijkenergie2804' graag positief-kritisch blijft meedenken bij de verdere warmtetransitie in de 
wijk.

Bij alle financiële, maatschappelijke en technische uitdagingen bij de komende warmtetransitie benoemen
wij graag tien specifieke aandachtspunten bij de voorliggende concept visie Warmtetransitie. Deze
zienswijze is opgesteld op basis van de vele reacties, meningen, gesprekken en sessies in de wijk.

1. We hebben de samenwerking met de ambtenaren van de gemeente Gouda en de adviseurs 
van de WarmteTransitieMakers als positief ervaren. Wij hopen op een verdere duurzame 
samenwerking.

2. Tegelijk met de inspraaksessies over de warmtetransitie dit jaar waren er de inspraaksessies 
over het nieuwe verkeerscirculatieplan. Ook deze sessies waren uitgebreid en intensief. Dat kost 
meer tijd en energie, maar het betaalt zich wel terug in de vorm van meer bekendheid en 
draagvlak bij en vooral meer gerichte inbreng door burgers/bewoners. Wij hopen dat deze vorm 
van burgerparticipatie gehandhaafd blijft.

3. In de concept warmtetransitievisie mag meer benadrukt worden dat de gemeente Gouda de 
regievoerder is, dit mede gezien alle belangen, betrokken partijen en impact van de 
warmtetransitie. Graag zien wij bijvoorbeeld dat de gemeente er op toeziet dat alle partijen 
(netbeheerders, woningcorporaties, enz.) constructief meedoen bij de op te stellen 
WijkUitvoeringsProgramma's.

4.  In de concept warmtetransitievisie mag meer aandacht komen voor de studie van het 
Planbureau van de Leefomgeving van april 2021 over de ervaringen in Nederland met de 
'proeftuinen aardgasvrij maken'. Kort samengevat: deze proeftuinen zijn niet geslaagd. 
Belangrijke redenen waren dat in de praktijk vaak veel meer gedetailleerd maatwerk nodig is dan 
op voorhand was gedacht. Ook blijken verschillen tussen woningen en tussen de bereidheid van 
bewoners om over te stappen naar een collectief overstapmoment groter dan verwacht. 
Daarnaast vraagt het tijd om de verschillende alternatieve warmteopties voor aardgas te 
onderzoeken en ook welke gevolgen zij hebben achter de voordeur. Al te ambitieuze plannen 
maken lijkt dus niet verstandig.

5. In de concept warmtetransitievisie mag meer benadrukt worden dat bij de thema's draagvlak en 
communicatie bewonersorganisaties als de onze een belangrijke rol moeten spelen.

6. In het Nationaal Klimaatakkoord staat dat bij nieuwe duurzame energiebronnen, zoals een 
collectief warmtenet, gestreefd moet worden naar een minimum percentage lokaal eigendom. 
Dit punt kan in de concept visie warmtetransitievisie veel sterker worden benadrukt.

7. Een belangrijk element wat wij toegevoegd willen zien aan de concept visie warmtetransitie is 
meer flexibiliteit, zowel wat betreft de keuze van de buurtblokken in de wijk Plaswijck als wat 
betreft de genoemde tijdvakken. Het gaat dan bijvoorbeeld om de buurten genoemd in de 
paragrafen 6.1, 6.2 en 6.3. Wij pleiten voor veel meer flexibiliteit in tijd en wijkspreiding.

8. In de concept visie warmtetransitie mag er ons inziens meer aandacht komen voor een adequate 
ondersteuning van de warmtetransitie in een wijk. Het gaat om grote operaties waarbij met name 
een ondersteunend projectbureau of projectondersteuning nodig is.
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9. Wij verzoeken nogmaals om voldoende bemensing bij de afdeling Duurzaamheid van de 
gemeente Gouda.

10. Tenslotte, uit de vele inspraaksessies met bewoners kwam duidelijk naar voren dat er meer 
duidelijkheid nodig is over de financiële, technische, juridische en sociale gevolgen van de 
warmtetransitie. De financiële gevolgen voor de individuele woningbezitter en huurder dienen 
duidelijk te zijn, alvorens te ingrijpende besluiten worden genomen.

Samengevat, wij zijn positief-kritisch over de concept visie warmtetransitie en over de keuze van onze 
wijk als startblok, zij het wel onder het motto bezint eer ge begint en als we beginnen dan wel samen met 
alle betrokken partijen.

Met vriendelijke groet,
Bewonersorganistie/wijkteam Plaswijck
Bewonersorganisatie Wijkenergie 2804


